

Ref.: HO 10\3\2025\766

الرقم: م ر 766/2025/3/10

Date: 6th October 2025

التاريخ: 2025/10/06

Customs Notice No. (11) of 2025

إعلان جمركي رقم (11) لسنة 2025

**Introducing the Electronic Manifest System at the
Sea Customs Centers of Ras Al Khaimah Seaports**

**استحداث نظام المانيفيست الإلكتروني في المنافذ
الجمركية البحرية لموانئ إمارة رأس الخيمة**

Messrs.: Customs Clearance Companies,

السادة شركات التخليص الجمركي،

Within the endeavors made by Ras Al Khaimah Customs to facilitate and simplify the procedures for approving the manifest at the sea customs centers of Ras Al Khaimah seaports, an electronic system for the manifest movement, whether for the entry of the vessels into the seaport or for the exit of the vessels from the seaport, has been introduced in accordance with the following:

في إطار سعي جمارك رأس الخيمة لتسهيل وتبسيط إجراءات اعتماد المانيفيست البحري في المنافذ الجمركية البحرية لموانئ إمارة رأس الخيمة فقد تم استحداث نظام إلكتروني للحركة المانيفيست سواء في دخول وسائط النقل البحرية للميناء أو خروج وسائط النقل البحرية من الميناء وذلك حسب التالي:

- All the customs clearance companies or marine shipping agents shall register the vessels through the Vessel Registration screen for one time only, ensuring the accuracy and identity of the entered vessel details as per the Vessel Registration Permit approved by the competent authorities.
- All the customs clearance companies or marine shipping agents shall pay AED 100 for each vessel registration made in the customs operations system (Al Saqr) for one time only.
- All the customs clearance companies or marine shipping agents must enter the details of the manifest into the electronic system of the manifest movement, whether for the entry of the vessels into the seaport or for the exit of the

- على جميع شركات التخليص الجمركي أو وكلاء الشحن البحري بتسجيل وسائط النقل البحرية عبر شاشة تسجيل وسائط النقل البحرية وهذا لمرة واحدة مع ضمان دقة وتطابق بيانات وسائط النقل البحرية المدخلة حسب تصريح تسجيل وسائط النقل البحرية المعتمد من الجهات المعنية.

- على جميع شركات التخليص الجمركي أو وكلاء الشحن البحري دفع 100 درهم عن كل تسجيل لوسائط النقل البحرية في نظام العمليات الجمركية الصقر ولمرة واحدة فقط.

- على جميع شركات التخليص الجمركي أو وكلاء الشحن البحري الالتزام بإدخال بيانات المانيفيست في النظام الإلكتروني للحركة المانيفيست سواء في دخول وسائط النقل البحرية للميناء أو خروج

vessels from the seaport. This procedure shall apply to both loaded and empty vessels.

- The customs operations employees shall initially check the details of the manifest and attachments thereof, ensuring that the customs service charges associated with the manifest are duly collected before the final approval to the issuance of the manifest through the system.

وسائط النقل البحرية من الميناء وهذا الإجراء سواء كانت وسائط النقل البحرية محملة أو فارغة.

- على موظفي العمليات الجمركية التدقيق الأولي على بيانات المنافيسست ومرفقاته مع التأكد من تحصيل رسوم الخدمات الجمركية المرتبطة بالمنافيسست البحري قبل الاعتماد النهائي لإصدار المنافيسست في النظام.

This Customs Notice shall come into force as of 20/10/2025.

على أن يتم العمل به اعتباراً من 2025/10/20

For information and necessary action as required;

للتفضل بالعلم واتخاذ ما يلزم.

Dr. Rashed Rashed Al Mehrezi

د. راشد راشد المحرزي

Director General

د. راشد راشد المحرزي

المدير العام

